	Brain-Controlling Flies to Triumph Over Alien Ants?

A decades-long battle against invasive fire ants in the southern U.S. might be turning a corner, thanks to a nightmarish little fly. 

Fire ants are widely hated, because they bite people's feet, kill infant birds, short out electrical units, and outcompete native ant species. 

But as punishing as fire ants can be, they've got serious competition in parasitic phorid flies. 

Plentiful in fire ants' South American home ranges, phorid fly females inject their eggs into the fire ants. 

The egg develops into a maggot, which appears to control the ant's behavior. The maggot "directs" the ant to a moist, leafy place—phorid larvae are vulnerable to drying out—a safe distance from other fire ants. 

The larva then eats the ant's brains, causes the ant's head to fall off, then finally "hatches" from the ant's hollowed-out head about 40 days later. 

"Not only is it decapitating it, but it turns the ant into a zombie," said Sanford Porter, a research entomologist with the U.S. Department of Agriculture's Agricultural Research Service. 

Fighting Fire With Phorids 

Since 1997 researchers have been importing and releasing several species of phorid flies in Florida and Texas, one of the hardest-hit areas. Finally, researchers say, the flies are approaching a critical mass and could begin actually to control fire ant populations. 

Previously released species attack at ant mounds. But this year scientists are planning new releases of a phorid fly species that attacks fire ants on their foraging trails—,meaning, if all goes well, the fire ants will be vulnerable to phorids both in the mound and on the trail. 

"The more [phorid species] we have, the better," said entomologist Scott Ludwig of the Texas A&M University's AgriLife Extension Service and his colleagues. 

All-Out War 

Rob Plowes, a research associate at the University of Texas, said fire ants first emigrated from Argentina to Mobile, Alabama, in early 1930s, probably on an agricultural-produce boat, then began moving through Texas around 1950. 

"They're still spreading," Plowes said. 

There's a "huge history of efforts to remove the ants, ranging from physical removal to pesticides and, most recently, biological control," Plowes added. 

Though one phorid species didn't take hold, two others have expanded to cover almost half the U.S. fire ant range and will probably make it the rest of the way in the next several years, the USDA's Porter said. 

Ludwig and his colleagues released the foraging-ant-attacking species, Pseudacteon obtusus, last year in southern Texas, though the species has failed to spread. 

This year the researchers will release P. obtusus in two new locations—one near previously released species in southern Texas so that, hopefully, the different species' ranges will one day overlap, resulting in a multipronged attack on the ants. 

The second set is headed to eastern Texas, where no other phorid flies have yet been released. Eastern Texas is moister than southern Texas, making the east more conducive to phorid survival, the researchers hope. 

Besides the phorid flies, several labs are working to develop fire ant-fighting fungi and viruses—perhaps to be delivered via phorid fly eggs. 

"It will take a community of natural agents to control them," Porter said


	Мухи помогут одержать победу над опасными муравьями? 
В многолетней борьбе с огненными муравьями в южной части США может быть достигнут успех благодаря маленькой, но страшной для них мушке. 
Этих муравьев ненавидят везде: они кусают людей, уничтожают птенцов, приводят к коротким замыканиям электропроводки, а также подавляют местные виды муравьев. 
Но, как оказалось, огненные муравьи приобрели серьезных конкурентов в виде мух-форид. 
Мухи-фориды изобилуют в южноамериканских штатах, где расположен основной ареал обитания огненных муравьев, и самки этих мушек могут откладывать в них свои яйца. 
Яйцо развивается в личинку, которая контролирует поведение муравья - она как бы "направляет" его во влажное место (личинки мух подвержены быстрому высыханию) на безопасное от других огненных муравьев расстояние. 
Затем личинка съедает мозг муравья, голова которого отделяется от туловища, а примерно через 40 дней из головы муравья выводится взрослая муха. 
"Эта муха не только «обезглавливает» муравья - она превращает муравьев в зомби", говорит Сэнфорд Портер, энтомолог-исследователь американского министерства сельского хозяйства. 
Мухи-фориды в борьбе с огненными муравьями
С 1997 года исследователи завозили и сбрасывали несколько видов мух-форид во Флориде и Техасе, одних из наиболее страдающих районов. И, наконец, популяция мух приближается к критической массе для того, чтобы начать управлять поведением муравьев, говорят исследователи.
Ранее выпущенные мухи атаковали непосредственно муравейники. Но в этом году ученые планируют запускать их в места, где проложены пути передвижения муравьев, и если все пойдет по плану, муравьи будут уязвимы для мух как в муравейниках, так и на своих тропинках. 
"Чем больше мух-форид мы выпустим, тем лучше", говорит Скотт Людвиг, энтомолог из Техасского A&M университета и его коллеги. 
Война на уничтожение
Роб Плоувз, научный сотрудник университета штата Техас, заявил, что первые огненные муравьи попали из Аргентины в Мобил, штат Алабама, в начале 1930-х годов, вероятно, с судна с сельхозпродукцией, а затем, около 1950-х годов, начали распространяться в Техасе. 
"И они все еще распространяется", добавил Плоувз. 
По его словам, борьба с муравьями имеет долгую историю, начиная от их физического уничтожения, применения пестицидов и, совсем недавно, биологического контроля. 
Использование одного из видов форид оказалось неэффективным, но два других успешно распространились в почти половине регионов США, страдающих от муравьев, и вероятно, в ближайшие несколько лет распространятся в остальной части, сказал Портер. 
В прошлом году в южном Техасе Людвиг и его коллеги выпустили вид Pseudacteon obtusus, который уничтожает муравьев, но распространиться ему не удалось. 
В этом году исследователи выпустят Р. obtusus в двух районах, одно - на юге Техаса, недалеко от того места, где ранее уже выпускались. Как надеются ученые, в один прекрасный день зоны их распространения пересекутся, что обеспечит удар по муравьям на нескольких фронтах. 
Вторая группа будет выпущена в восточном Техасе, где еще не использовался ни один вид мух-форид. Климат Восточного Техаса более влажный, чем южного, что создает благоприятные условия для выживания форид. 
Кроме использования мух-форид для борьбы с огненными муравьями, несколько лабораторий занимаются выведением грибков и вирусов, которые, возможно, будут распространяться с помощью яиц этих мух. 
"Таким образом, борьба с муравьями будет проводиться естественными средствами", сказал Портер.


